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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation från Vänsterpartiet (V) - Fyller 
Funktionsrättsrådet behovet av samverkan enligt 
LSS? 

 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 12 maj 2025, väckte Anna Cullfors 
- Vänsterpartiet (V) följande interpellation. 
 
Enligt 15 § punkt 7 i Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) ska kommunen "samverka med organisationer som företräder personer 
med omfattande funktionsnedsättning". Syftet är att säkerställa inflytande och 
delaktighet i frågor som rör livsvillkoren för dessa personer.  
 
I Gävle kommun finns ett Funktionsrättsråd, vars uppdrag bland annat är att 
vara ett forum för samråd och informationsutbyte mellan 
funktionsrättsorganisationer och kommunens styrelser och nämnder. Rådet är 
också en remissinstans i relevanta frågor. Det framgår dock att rådet främst 
har en rådgivande funktion, och att fokus ligger på att informera och föra 
dialog – snarare än att arbeta i faktisk samverkan, så som lagen kräver.  
 
Samverkan innebär mer än att lyssna – det innebär att vara delaktig i 
planering, genomförande och uppföljning. Det väcker frågor om 
Funktionsrättsrådet verkligen uppfyller LSS intentioner.  
 
Mot denna bakgrund vill jag ställa följande frågor till ansvarigt kommunalråd:  
 
1. Anser du att Funktionsrättsrådet i dess nuvarande form uppfyller kravet 

på samverkan enligt 15 § punkt 7 i LSS?  
2. Om inte – vilka förändringar kan göras för att säkerställa verklig 

samverkan med funktionsrättsorganisationer?  
3. Hur säkerställs att personer med funktionsnedsättning får reellt inflytande 

i frågor som rör deras livssituation inom kommunens verksamheter?  
4. Finns det planer på att stärka Funktionsrättsrådets roll eller inrätta ett 

särskilt samverkansråd?” 
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Hans Backman (L), Arbetsmarknads och funktionsrättsnämndens 
ordförande fick i uppdrag att besvara interpellationen. 
 

Som svar på interpellationen vill jag anföra följande 

1. Anser du att Funktionsrättsrådet i dess nuvarande form uppfyller 
kravet på samverkan enligt 15 § punkt 7 i LSS? 

Ja. Rutiner för Funktionsrättsrådet utifrån reglementet är under utveckling för 
att säkerställa att samverkan fungerar som tänkt. 

 

2. Om inte – vilka förändringar kan göras för att säkerställa verklig 
samverkan med funktionsrättsorganisationer?  

Se svaret ovan. 

 

3. Hur säkerställs att personer med funktionsnedsättning får reellt 
inflytande i frågor som rör deras livssituation inom kommunens 
verksamheter?  

I personernas vardag sker detta löpande utifrån vilka insatser som personerna 
har från kommunen. På övergripande nivå (i funktionsrättsrådet) ska 
samverkan inte ske rörande individärenden eller motsvarande.  

Några exempel på områden för samverkan: 

 Uppbyggnad av gruppbostäder och servicebostäder (planer, lokalprogram, 
utformning) 

 Daglig verksamhet 
 Hälsa och omvårdnad 
 Fritidsaktiviteter 
 Kompetensfrågor gällande personal inom LSS-verksamheter 
 Kvalitetsplaner samt uppföljning av dessa. 
 

4. Finns det planer på att stärka Funktionsrättsrådets roll eller 
inrätta ett särskilt samverkansråd? 

Se svar under 1.  

Härmed anser jag interpellationen besvarad 

Hans Backman (L) 
Ordförande Arbetsmarknads och funktionsrättsnämnden 
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